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Várgesztes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

KÖZMEGHALLGATÁS  

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E  

 
 

Készült: 2015. március 10-én 18.00 órakor kezdődő közmeghallgatásról 

 

Helyszín: Faluház (2824 Várgesztes, Arany J. u. 55/B.) 

 

Jelen vannak: Rising Károlyné polgármester  

  dr. Balázs Gabriella alpolgármester 

Almási István képviselő 

Szolga Róbert képviselő 

Busz Tamás képviselő  

Szennay István jegyző 

 

A lakosság részéről 20 fő. 

 

Rising Károlyné polgármester köszönti a jelen lévőket, megállapítja, hogy a testület 5 fővel jelen 

van, így határozatképes. Javaslatot tesz a napirendi pontok elfogadására. 

 

A napirendi pontokat a testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal elfogadja. 

 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 18/2015. (III.10.) Kt. 

határozata a testületi ülés napirendjéről 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

a napirendi pontokat az elhangzott kiegészítésekkel együtt elfogadja. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

1./ N a p i r e n d 

    Beszámoló a 2014. évi működésről, tájékoztató a 2015. évi költségvetésről 

.  

 

Rising Károlyné polgármester részletes tájékoztatót tart az Önkormányzat 2014. évi 

tevékenységéről és gazdálkodásáról, valamint a 2015. évi költségvetés fő számairól, fejlesztési 

terveiről. Ismerteti a 2014. évi költségvetés fő számait. Részletesen beszámol a 2014. évben 

végrehajtott jelentősebb beruházásokról. Megállapítja, hogy a korábbi testület jól gazdálkodott, 

mert minden kötelező feladatot sikerült megfelelően ellátni. Tájékoztatja a jelenlévőket a 2015. évi 

költségvetésben tervezett beruházásokról, kéri a lakosság véleményét arra vonatkozóan, hogy a 

tervezett feladatoknál mi legyen a prioritás.  
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Tájékoztatja a jelenlévőket a jelenleg rendelkezésre álló pályázati lehetőségekről. A pályázati 

lehetőségek megváltoztak, ma már szinte mindenhez nagyon komolyan előkészített 

dokumentációval lehet csak pályázni. Az előző testület már tett erőfeszítéseket ennek érdekében, 

amiért köszönet jár nekik. 

 

Rising Károlyné polgármester kérdezi a jelenlévőket, van-e a beszámolóval kapcsolatban kérdés.  

 

Dilong Sándorné helyi lakos kérdezi, van-e már konkrétum a pályázatokról.  

 

Rising Károlyné polgármester elmondja, hogy a jelenlegi információk szerint az év második felében 

nyílhatnak meg a források.  

 

Dilong Sándorné helyi lakos kérdezi, hogy konkrétan milyen pályázatokon akar indulni a falu.  

 

Rising Károlyné polgármester válaszában elmondja, hogy mivel ez elég nagy anyag, írásban 

tájékoztatja a lakosságot. Várja a lakosság véleményét, hogy mi legyen a fontossági sorrend a 

tervekben.  

 

Richter Ferenc helyi lakos a fénymásolóval kapcsolatban elmondja, hogy rendszerben kell 

gondolkodni. A honlappal kapcsolatban kéri, hogy legyen folyamatosan frissítve, hiányoznak a 

folyamatos információk. A kifüggesztések nem tetszenek neki az ajtókon, mert tele van ragasztva.  

 

Schlapak József helyi lakos kérdezi, hogy a vízelvezető árkok karbantartása kinek a feladata? A 

testületi ülésekről is több tájékoztatást kérnek.  

 

Szennay István jegyző válaszában elmondja, hogy az ingatlan tulajdonosa illetve használója köteles 

az árkok karbantartására.  

 

Szolga Róbert képviselő elmondja, hogy azért nem teljesen érzéketlenek, így aki igazán rászorult, 

ott az önkormányzat segít a javításban, karbantartásban.  

 

Rising Károlyné polgármester elmondja, hogy a testület munkaterve nyilvános, ki lett függesztve. A 

testületi ülések jegyzőkönyvei a honlapon fent vannak. A honlappal kapcsolatban is várja a 

javaslatokat. 

 

Busz Tamás képviselő a Várgesztesi Várral kapcsolatban elmondja, hogy a jelenlegi információk 

szerint a Vár felújítása és a Várhoz vezető közművek felújítása napirenden van, az idei évben 

várhatóan elkészülnek a tervek.  

 

Jezsó Pál helyi lakos elmondja, hogy idén lesz 90 éves a várgesztesi Önkéntes Tűzoltóság. 2002-

ben lebontották a Tűzoltó Szertárat, akkor azt ígérték, 2 éven belül új épül. A felszerelések össze-

vissza vannak tárolva. Kéri, hogy a testület építsenek olyan épületet, ami Tűzoltó Szertárnak is 

használható, hogy megfelelően tudjanak működni! 

 

Rising Károlyné polgármester elmondja, hogy tavaly volt erre pályázat, de akkor megnézték a 

korábbi polgármesterrel, s sajnos Várgesztes nem felelt meg a feltételeknek.  

 

Szolga Róbert képviselő elmondja, hogy a jogszabály szerint csak akkor pályázhat a Tűzoltóság, ha 

végez közérdekű munkát. Ebben az esetben ténylegesen kell működni, megfelelő létszám kell, 

beszámolókat, bevallásokat is kell készíteni. Annak is lenne értelme, hogy valamiféle múzeumot is 

létrehozzanak a helyi önkéntes tűzoltóságnak.  
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Almási István képviselő elmondja, hogy az önkéntes tűzoltóság - bár jogilag nem létezik, de a 

valóságban ténylegesen működnek, tevékenyen részt vesznek a község életében. Véleménye szerint 

évente több százezer forint értékű munkát végeznek, szerinte támogatni kellene őket.   

 

Jezsó Pál helyi lakos elmondja, hogy a Cégbíróságnál be van jegyezve az egyesület. A korábbi 

évtizedekben országos versenyeket is nyertek.  

 

Rising Károlyné polgármester elmondja, hogy azt tartaná jó megoldásnak, hogy a közeljövőben le 

kell ülni és megbeszélni a teendőket.  

 

Dilong Sándorné helyi lakos elmondja, hogy elköltözik és az általa üzemeltetett tájházban lévő 

dolgokat a falunak ajándékozza, amennyiben azt a faluban kiállítják. Ha erre nem kerül sor, akkor 

elviszi magával és nem lesz a falué. 

 

Rising Károlyné polgármester megköszöni a felajánlást, elmondja, hogy keresik a megfelelő helyet, 

de jelen pillanatban nincs megfelelő épület.  

 

Pillmann Katalin óvodavezető elmondja, hogy jó lenne, ha a falunak lenne egy tájháza, vagy német 

nemzetiségi múzeuma. Van-e az önkormányzatnak olyan terve, hogy vásárol olyan házat, ami még 

magán viseli a hagyományos helyi építészet jegyeit. 

 

Rising Károlyné polgármester válaszában elmondja, hogy az ezévi költségvetésben erre fordítható 

összeg nem szerepel, de ha van megfelelő épület, akkor az önkormányzat megfontolja. Felmerült az 

is, hogy erdészeti, bányászati emlékhely is legyen kialakítva.  

 

dr. Tar József  helyi lakos elmondja, hogy az egyik házban már 6 kutya van, rendkívül zavarja a 

lakókat, hangosan ugatnak, sőt átjárnak a szomszédba.  

 

Rising Károlyné polgármester elmondja, hogy az érintett ingatlanról 4 kutya elkerült. Az ingatlan 

tulajdonosának felhívták a figyelmet az ebtartásra vonatkozó szabályok betartására.  

 

Jezsó Pál helyi lakos elmondja, hogy ugyanebben az ingatlanban a kert végében szemetet halmoztak 

fel, nyáron elviselhetetlenül büdös van. Kintről ez nem látszik, de az ő ingatlanából ez igen jól 

látszik.  

 

Rising Károlyné polgármester elmondja, hogy kimennek megnézni a helyszínt.  

Ezzel kapcsolatban elmondja, hogy április 18-án szemétszedési akció lesz, április 20-án meg 

lomtalanítás.  

 

Rising Károlyné polgármester elmondja, hogy a Várgesztesért Közalapítvány új, immár bejegyzett 

elnöke Kluber János, akit üdvözöl a közmeghallgatáson. Ismerteti Kluber János ötletét a településen 

faültetésre vonatkozóan. Szeretné, ha a település lakosai aktívan részt vennének ebben, ez remek 

lehetőség arra, hogy összehozza a közösséget.  
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2./ N a p i r e n d 

 Egyebek 

 

Rising Károlyné polgármester ismerteti a kistérségi társulás megkeresését. Javasolja, hogy a 

képviselők járuljanak hozzá a térítési díjak elfogadásához.   

 

A képviselő-testület 5 jelenlévő tagja 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Várgesztes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

19/2015. (III.10.) Kt. határozata a Tatabányai Járási 

ESZI intézményeiben nyújtott szolgáltatások térítési díjairól 

 

Várgesztes Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

Tatabánya Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  

a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igénybevételéről,  

valamint a fizetendő térítési díjakról szóló önkormányzati rendelet-tervezetének  

módosítását megismerte, annak elfogadásához az előterjesztés szerint hozzájárul. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

 

Mivel több kérdés nem merült fel, Rising Károlyné polgármester megköszönte a jelenlévőknek a 

részvételt és a közmeghallgatást 19,35 perckor bezárta. 

 

 

 

Kmf. 

 

 

 

 Szennay István Rising Károlyné 

 jegyző polgármester 


